

رقم الإشارة : ABK/BA/118

التاريخ : 23 يوليو 2026

السادة / شركة بورصة الكويت المحترمين

دولة الكويت

تحية طيبة وبعد ،،،

الموضوع: التصنيف الائتماني

بالإشارة إلى الموضوع أعلاه وعملا بأحكام الفصل الرابع "الإفصاح عن المعلومات الجوهرية" من كتاب الإفصاح والشفافية وفقا للائحة التنفيذية للقانون رقم (7) لسنة 2010 بشأن إنشاء هيئة أسواق المال وتنظيم نشاط الأوراق المالية وتعديلاته.

نود الإفادة بأن وكالة موديز للتصنيف الائتماني قد أصدرت تقرير تصنيفها للبنك الأهلي الكويتي ومرفق لكم نموذج رقم (8) الذي يتضمن الإفصاح عن تصنيف البنك الأهلي الكويتي (ش م ك ع) وفقا للتقرير.

مع أطيب التحيات ،،،



فوزي ثنيان علي الثنيان

مدير عام شئون مجلس الإدارة



صورة للسادة/ هيئة أسواق المال

التاريخ	23 يوليو 2026
اسم الشركة المدرجة	البنك الأهلي الكويتي (ش.م.ك.ع.)
الجهة المصدرة للتصنيف	موديز إنفستورز سيرفيس (Moody's Investors Service)
فئة التصنيف	تصنيف مخاطر الطرف المقابل على المدى البعيد - بالعملة الأجنبية A1 النظرة المستقبلية غير محددة تصنيف الدين الممتاز غير المضمون على المدى البعيد - بالعملة الأجنبية (P)A2 النظرة المستقبلية غير محددة ودائع البنك على المدى البعيد - بالعملة الأجنبية A2 النظرة المستقبلية مستقرة
مدلولات التصنيف	يعكس تصنيف مخاطر الطرف المقابل على المدى البعيد بالعملة الأجنبية للبنك بالدرجة "A1"، وتصنيف الديون الممتازة غير المضمونة على المدى البعيد بالعملة الأجنبية (P A2)، وتصنيف ودائع البنك على المدى البعيد - بالعملة الأجنبية بالدرجة (A2) نقاط القوة الائتمانية للبنك المتمثلة في جودة أصول قوية مع انخفاض القروض المتعثرة وتغطية بالمخصصات عالية جداً مع سيولة مريحة وقاعدة ودائع جيدة. كما أن النمو القوي في القروض يدعم الإيرادات مع احتمالية عالية جداً للدعم الحكومي عند الحاجة. وتعكس النظرة المستقبلية المستقرة لتصنيفات الودائع طويلة الأجل للبنك الأهلي الكويتي مقاييس جودة الأصول القوية والتغطية العالية بالمخصصات.
انعكاس التصنيف على أوضاع الشركة	لا يوجد تأثير
النظرة المستقبلية	مستقرة
ترجمة التصريح الصحفي أو الملخص التنفيذي	يستفيد تصنيف البنك الأهلي الكويتي (ش.م.ك.ع.) للودائع طويلة الأجل بالدرجة (A2) من رفع مستوى الدعم الحكومي أربع درجات من مستوى التقييم الائتماني الأساسي (BCA) للبنك بالدرجة (baa3)، والذي يعكس تقييم موديز لاحتمالية عالية جداً للدعم من حكومة دولة الكويت (مصنفة بالدرجة A1 - نظرة مستقبلية: مستقرة) عند الحاجة. كما يعكس التقييم الائتماني الأساسي المستقل للبنك بالدرجة (Baa3) جودة أصوله القوية، والاحتياطيات الكبيرة لخسائر القروض، ومثانة قاعدته الرأسمالية، واحتفاظه بمستويات قوية من احتياطيات السيولة، وهي عوامل توفر مجتمعة حماية ملموسة في مواجهة المخاطر المحتملة المتعلقة بجودة الأصول والسيولة. وترى موديز أن هذه المقومات الهيكلية الإيجابية تشكل مصداقاً



كافية تمكن البنك من استيعاب الآثار المحتملة الناجمة عن الصراع بين إيران والولايات المتحدة في منطقة الشرق الأوسط.

ويقابل هذه العوامل الإيجابية تحقيق البنك لمستويات ربحية لا تزال متواضعة، وإن كانت تشهد تحسناً تدريجياً، إلى جانب ارتفاع مخاطر تركيز الائتمان لدى عدد محدود من العملاء، وانكشافه على قطاعات ذات مستويات مخاطر أعلى نسبياً. كما يأخذ التقييم الائتماني الأساسي في الاعتبار تعرض البنك لعمليات في بيئات تشغيلية أضعف نسبياً، ولا سيما في مصر (التصنيف Caal مع نظرة مستقبلية إيجابية)، وهو ما يزيد من مستوى المخاطر التي يواجهها البنك، رغم مساهمة تلك العمليات في تنويع مصادر الأرباح. كذلك، يعكس التقييم وجود مخاطر هيكلية في التمويل ناتجة عن ارتفاع نسبة القروض إلى الودائع، إلى جانب تركيز قاعدة الودائع.

نقاط القوة الائتمانية:

- جودة أصول قوية مدعومة بمستويات مرتفعة من احتياطات خسائر الائتمان.
- احتياطات سيولة قوية مدعومة بقاعدة ودائع مستقرة.
- قاعدة رأسمالية متينة توفر قدرة كبيرة على استيعاب الخسائر.
- احتمال مرتفع للغاية للحصول على الدعم الحكومي عند الحاجة.

التحديات الائتمانية:

- ربحية متواضعة، وإن كانت تشهد تحسناً تدريجياً.
- ارتفاع مخاطر تركيز الائتمان لدى عدد محدود من العملاء، مما يزيد من تعرض البنك لتداعيات البيئة التشغيلية الحالية التي تتسم بالضعف.
- مخاطر هيكلية في التمويل ناتجة عن ارتفاع نسبة القروض إلى الودائع وتركز قاعدة الودائع.
- التعرض لبيئات تشغيلية أضعف نسبياً، ولا سيما في جمهورية مصر العربية.

النظرة المستقبلية:

تعكس النظرة المستقبلية المستقرة لتصنيفات ودائع البنك الأهلي الكويتي طويلة الأجل استمرار قدرة حكومة دولة الكويت على تقديم الدعم للبنوك عند الحاجة، إلى جانب توقعات وكالة موديز باستمرار البنك في الحفاظ على قاعدة رأسمالية متينة، واحتياطات سيولة قوية، واحتياطات كبيرة لخسائر الائتمان. كما نتوقع الوكالة أن تشهد ربحية البنك تحسناً بعد الضغوط قصيرة الأجل الناجمة عن ارتفاع تكلفة المخاطر نتيجة الصراع الإقليمي.

العوامل التي قد تؤدي إلى رفع التصنيف الائتماني:

قد يتعرض تصنيف ودائع البنك لضغوط إيجابية في حال رفع التصنيف السيادي. كما قد يشهد التقييم الائتماني الأساسي للبنك ضغوطاً إيجابية إذا تحقق تحسن جوهري ومستدام في مقوماته الائتمانية الأساسية، بما في ذلك تعزيز مستويات الربحية، أو تحسن جودة الأصول، أو زيادة تنويع الأنشطة والأعمال، أو تحقيق انخفاض ملموس في مخاطر التركيز.

العوامل التي قد تؤدي إلى خفض التصنيف الائتماني:

قد يتعرض تصنيف ودائع البنك لضغوط سلبية في حال خفض التصنيف السيادي. كما قد يتعرض التقييم الائتماني الأساسي لضغوط سلبية إذا شهد البنك تدهوراً ملحوظاً في جودة الأصول أو الربحية أو السيولة، ولا سيما إذا كان ذلك نتيجة استمرار تعطيل النشاط الاقتصادي بسبب الصراع



الإقليمي القائم. كذلك، فإن أي تأثير جوهري سلبي على رأس المال ناتج عن العمليات الخارجية للبنك قد يؤدي إلى خفض التقييم الائتماني الأساسي. ومن شأن أي تراجع في رغبة أو قدرة الحكومة على تقديم الدعم للقطاع المصرفي أن يؤثر سلباً أيضاً على تصنيفات ودائع البنك.

يتحمل من أصدر هذا الإفصاح كامل المسؤولية عن صحة المعلومات الواردة فيه ودقتها واكتمالها، ويقر بأنه بذل عناية الشخص الحريص في تجنب أية معلومات مضللة أو خاطئة أو ناقصة وذلك دون أدنى مسؤولية على كل من هيئة أسواق المال وبورصة الكويت للأوراق المالية بشأن محتويات هذا الإفصاح وبما ينفي عنهما المسؤولية عن أية أضرار قد تلحق بأي شخص جراء نشر هذا الإفصاح أو السماح بنشره عن طريق أنظمتها الإلكترونية أو موقعها الإلكتروني أو نتيجة استخدام هذا الإفصاح بأي طريقة أخرى.



REF: ABK/BA/119

Date: 23 July 2026

To: Boursa Kuwait

Dear Sirs,

Subject: Credit Rating Disclosure

Reference is made to the above-mentioned subject, and in compliance with chapter four (Disclosure of Material Information) of Rule Book (Disclosure and Transparency) of CMA executive bylaws of Law No. 7 of 2010 regarding the establishment of the Capital Markets Authority and Regulating Securities Activity and its amendments.

Please be informed that Moody's Ratings Agency has issued its credit rating report for Al Ahli Bank of Kuwait,

Attached is the Appendix (8) 'Disclosure of credit rating form.

Best Regards,



Fawzy Al-Thunayan
GM, Board Affairs



Appendix 8
Disclosure of Credit Rating Form

Date	
Name of Listed Company	Al Ahli Bank of Kuwait (K.S.C.P)
Entity who issues the rating	Moody's Investors Service
Rating category	Long Term CRR: A1 Outlook: Not Assigned Long Term Debt: (P) A2 Outlook: Not Assigned LT Bank Deposits: A2 Outlook: Stable
Rating Implications	Al Ahli Bank of Kuwait K.S.C.P.'s (ABK) Long Term Counterparty Risk Rating – Foreign Currency (A1), Long-Term Debt – Foreign Currency (P A2), and Long-Term Deposit Rating (A2), reflect Strong asset quality with low NPLs and very high provisioning coverage, comfortable liquidity with a good deposit base, and very high probability of government support in the event of need. The stable outlook of Al Ahli Bank of Kuwait's long-term deposit ratings reflects the bank's strong asset quality metrics and high provisioning coverage.
Rating effect on the status of the company	No financial effect
Outlook	Stable
Translation of the press release or executive summary	Al Ahli Bank of Kuwait K.S.C.P.'s (ABK) A2 long-term deposit ratings benefit from four notches of government support uplift from the bank's baa3 Baseline Credit Assessment (BCA), which reflects our assessment of a very high probability of support from the Government of Kuwait (A1 stable) in the event of need. ABK's standalone BCA of baa3 reflects its solid asset quality, substantial loan-loss reserves, sound capitalisation and ي, which together provide meaningful protection against potential asset-quality and liquidity risks. We consider these positive structural factors as adequate buffers for the bank to potentially absorb the effects from the Iran-USA conflict in the Middle East. These strengths are balanced by modest, although improving, profitability, as well as elevated single-name credit concentration



risks and exposure to relatively higher-risk sectors. The BCA also takes into consideration ABK's exposure to operations in relatively weaker operating environments, notably Egypt (Caa1 positive), which adds to the bank's risk profile despite contributing to earnings diversification, alongside structural funding risks stemming from its elevated loan-to-deposit ratio and a concentrated deposit base.

Credit Strengths

- Solid asset quality supported by substantial loan-loss reserves.
- Strong liquidity buffers supported by a stable deposit base.
- Sound capitalisation providing meaningful loss-absorption capacity.
- Very high probability of government support in the event of need.

Credit Challenges

- Modest, although improving, profitability.
- Elevated single-name credit concentration risks that make the bank vulnerable to the currently weak operating environment.
- Structural funding risks from elevated loan-to-deposit ratio and concentrated deposit base.
- Exposure to relatively weaker operating environments, notably Egypt.

Outlook

The stable outlook on ABK's long-term deposit ratings reflects the unchanged capacity of the Government of Kuwait to extend support to banks in case of need, as well as our expectation that the bank will maintain sound capitalisation, strong liquidity buffers and substantial loan-loss reserves, with profitability expected to recover after near-term pressure from a higher cost of risk stemming from the regional conflict.

Factors that could lead to an upgrade

Upward pressure on the bank's deposit ratings could stem from a sovereign rating upgrade. The bank's BCA could face upward pressure in the event of a material and sustained strengthening of its standalone credit fundamentals, including enhanced profitability, improved asset quality, greater business diversification, or a meaningful reduction in concentration risks.

Factors that could lead to a downgrade

Downward pressure on the bank's deposit ratings could result from a sovereign rating downgrade. ABK's BCA could come under downward pressure should there be a significant deterioration in asset quality, profitability, or liquidity — particularly if driven by a prolonged disruption to economic activity stemming from the ongoing regional conflict. In addition, any material capital hit stemming from its foreign operations, could also trigger a BCA downgrade. A diminished willingness or capacity on the part of the

government to provide support to the banking system would also weigh negatively on deposit ratings.

The issuer of this disclosure bears the full responsibility for the correctness, accuracy, completeness of the information herein provided, and acknowledges that they have exercised due diligence to avoid any misleading, incorrect or incomplete information, without any liability on the part of either Capital Markets Authority or Boursa Kuwait regarding the contents of this disclosure, and without any liability, whatsoever, on their part for any damages that may be incurred by any person as a result of publishing this disclosure or allowing it to be published through their electronic systems or website or as a result of using this disclosure in any other manner.

